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Vážení spoluobčané, chalupáři, 
čtenáři,
 jako bývalý starosta a dlouholetý 
zastupitel (35 let) jsem se opravdu 
velice dlouho rozmýšlel, zda mám vy-
jádřit svůj postoj k současnému ve-
dení obce a zastupitelstvu. Za celou 
dobu svého působení v zastupitelstvu 
obce nepamatuji takovou nevraži-
vost, se kterou se nyní setkávám. 
Vždy v minulosti se jednání zastu-
pitelstva nesla v přátelské atmosfé-
ře, ano padala i ostrá slova, bouřlivé 
diskuze, ale vždy bez zbytečné zloby, 
kterou nyní z našich jednání tak tro-
chu cítím. V našem zastupitelstvu se 
vždy rozhodovalo dle zdravého rozu-
mu, pokud možno ve prospěch obča-
nů, a ne kolik z toho bude do obecní 

pokladny, i když to někdy jinak nejde. 
Z velké části jsou jednání zbytečně 
dlouhá, např. podmínky pro prodej 
pozemků trvaly bezmála dva roky. Ve 
druhé polovině roku 2023 rezigno-
vala na svůj post zastupitelky paní 
Mgr. Lenka Petráková, po ní měla 
nastoupit náhradnice paní Ing. Te-
rezie Procházková. Ta post odmítla 
a byl osloven pan Gerhard Bannert, 
který tento post přijal a v září 2023 
se stal zastupitelem. Byl to právě on, 
který se v lednovém Permoníku vy-
jádřil k „Předloženému návrhu na 
odvolání starosty…“, kde uvádí, že 
o této možnosti (návrhu na odvolání 
starosty) nevěděl. To bych s dovole-
ním uvedl na pravou míru. K „návr-
hu“ vůbec nedošlo, protože zastupi-

telé svým hlasováním nedovolili ani 
rozšíření programu o tento bod. Mi-
mochodem není pravda, že by o této 
možnosti zastupitelé nevěděli, ne-
boť na pracovním zastupitelstvu, 
které se konalo na obecním úřadu 
v kanceláři paní místostarostky dne 
20. 11. 2024, byli přítomni všichni 
zastupitelé, až na paní Sabinu Chlád-
kovou, a tato možnost, že by mohlo 
k tomuto návrhu dojít, tam zazněla. 
O problému „Neoprávněného vstupu 
na cizí pozemek“, který nyní na obci 
řešíme, uvedu jen jedno, je podáno 
v této věci trestní oznámení, což pan 
Gerhard Bannert zapomněl uvést. 
Detailně se k tomu nebudu nijak ro-
zepisovat, vše je uvedeno a k dispo-
zici v „Zápisu ze zastupitelstva obce 
ze dne 16. 12. 2024“ (k nahlédnutí 
občanům). Dále v článku pan Ger-
hard Bannert uvádí, že pan starosta 

Jiřetínskézastupitelstvo na obci úřaduje více jak 25 let, to je 
pravda, ale tím spíše by měl vědět, co 
si může a nemůže dovolit, že by velká 
politika na obci?
 Jak jsem avizoval na začátku, nej-
sem příznivcem dopisování si přes 
noviny, myslím si, že pokud chcete 
být informováni bez zavádějících in-
formací o dění v obci, je jediná cesta, 
a to přijít na veřejné zasedání zastu-
pitelstva obce a vše si naživo vyslech-
nout. Rád vás zde uvidím.
 Závěrem bych chtěl znovu podě-
kovat všem občanům, kteří mi dali 
v komunálních volbách svůj hlas. 
Jste to právě vy, které nechci zkla-
mat, a proto ze zastupitelstva neod-
stoupím, i když jsem to, a to poprvé 
za 35 let mého působení v zastupitel-
stvu, v tomto období, již několikrát 
silně zvažoval.

Bohuslav Kaprálik, zastupitel obce

Vážení spoluobčané,
 v minulém čísle Permoníku vás 
zastupitel obce Jiřetína p. J. pan Ger- 
hard Bannert informoval ve svém 
článku, že na posledním jednání za-
stupitelstva obce byl podán návrh na 
odvolání starosty obce. Titulek au-
tora je nepřesný a zavádějící a mohl 
vyvolat zmatek. V každém případě je 
nakonec v textu zmiňovaného článku 
uvedena pravdivá informace, že ne-

šlo o návrh na odvolání, ale o návrh 
na rozšíření programu jednání zastu-
pitelstva obce o bod odvolání staros-
ty. Ať tak nebo jinak, mnohé z tohoto 
článku nevyčtete, neboť co pan Ba-
nnert bohužel opomněl, je informo-
vat občany o podstatné části z jedná-
ní, a to o důvodech, které k návrhu 
na rozšíření programu vedly. Chci -li 
občany informovat o něčem tak pod-
statném a zásadním, pak bych měl 

uvést všechna dostupná a známá 
fakta, ne jen části události, které se 
do textu „hodí“. Základní informace 
v článku totiž chybí, a to PROČ do-
šlo k takovému podání návrhu a CO 
vedlo některé zastupitele k tomu, aby 
pro návrh o takovém rozšíření pro-
gramu hlasovali… Rozepsat všech-
ny podrobnosti by vydalo na několik 
stran, podstatné jsou však následu-
jící informace:

 Důvodem podání návrhu na do-
plnění programu jednání bylo vědo-
mé protiprávní jednání starosty
obcespočívající v poškození majet-
ku (pozemku v k.ú. Horní Podluží) 
jiného občana – porušení ústavních 
práv i Listiny základních práv a svo-
bod. Majiteli poškozeného pozem-
ku, který je také naším obchodním 
partnerem, tak nezbylo nic jiného, 

Pohledemzastupitele–reakce na článek Předložený návrh na 
odvolání starosty mě vedl k zamyšlení a k napsání tohoto článku

Oblíbená pěvecká 
soutěž Skřivánek se 
v druhé polovině ledna 
tradičně uskutečnila 
v Základní škole Dolní 
Podluží. O příjemnou 
atmosféru se zaslou-
žilo celkem sedmnáct 
žáků.
Více na straně 9.
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Výměnaobčanskýchprůkazů
Výměna občanských průkazů, kterým končí platnost v letošním roce, proběh-
ne na obecních úřadech takto: 

DolníPodluží 3. 4. 2025  8–10 h  předání 24. 4. 2025  8–9.30 h
HorníPodluží 3. 4. 2025  11–14 h předání 24. 4. 2025  10–11.30 h
Jiřetínp/J 10. 4. 2025 9–11 h  předání 24. 4. 2025 12–13.30 h

S sebou si přineste občanský průkaz, a pokud máte nějakou změnu, tak do-
kument, který tuto skutečnost potvrzuje (úmrtní list, oddací list). Fotografii 
na občanský průkaz vyhotovíme ZDARMA.

Alena Bošková a Bc. Lenka Cimplová
Odbor správních činností a obecní živnostenský úřad, 417 545 211, - - 223

než se takovému jednání bránit je-
dinou cestou, a to podánímtrest-
níhooznámení. Je podstatné také 
sdělit, že starosta obce byl předem 
několikrát upozorněn na to, že ak-
tivity, které koná, nejsou v souladu 
se zákonem, který jsme se všichni 
zavázali dodržovat, a dále pokra-
čoval v protiprávním jednání. Jak 
později vyplynulo z jeho vysvětlení 
„už nešlo přestat…, škody by byly 
nedozírného rozsahu…“. Tahle svá 
tvrzení však nedoložil žádnými do-
klady ani výpočty, jen svými vysvět-
leními „o dobrých úmyslech, dobré 
víře, záchraně obecního majetku“ 
(neuvádím doslovné citace). Svá 
vysvětlení opřel pan starosta o vý-
klad z bezplatné právní poradny, na 
kterou se obrátil, avšak nepředložil 
jim žádný relevantní právní podklad 
a poradna tedy vycházela z jeho po-
pisu situace. Na tomto podkladě mu 
tedy byly poskytnuty informace, se 
kterými seznámil zastupitele obce. 
S těmito závěry bohužel nemohu úpl-
ně souhlasit, neboť z větší části jsou 
v rozporu s právním rozborem, kte-
rý jsem k situaci nechala zpracovat 
pražskou advokátní kancelář zabýva-
jící se i právem veřejné správy, abych 
měla všechny dostupné informace – 
zejména jaký dopad to může mít na 
obec jako samosprávnou organiza-
ci. Oba právníci, kteří se situací za-
bývali, své stanovisko zpracovali na 
základě všech dostupných právních 
a doplňujících dokumentů (smlouvy, 
stanoviska, vyjádření, zápisy v kata-
stru nemovitostí,…). Stanovisko bylo 
zpracováno na mé vlastní náklady, 
abych měla jasně popsanou právní 
odpovědnost obce i mou, jako zastu-
pitelky a zastupujícího statutárního 
zástupce (místostarostky). Obecní 
rozpočet tímto zatížen nebyl.
 K neinformovanosti zastupitelů, 
kterou pan Bannert v článku také 
popisuje, je potřeba sdělit, že není 
pravda, že zastupitelé nebyli o situ-
aci informováni. Zastupitele obce 
jsem o vzniklé situaci informovala na 
pracovní schůzce dne 20. 11. 2024. 
Výše uvedený rozbor jsem po poradě 
s právníkem nechala zpracovat až po 
této schůzce, přičemž právní stano-
visko jsem obdržela nedlouho před 
jednáním ZO, které se konalo dne  
16. 12. 2024, a musela jsem si ho 
také důkladně pročíst. Každý ze za-
stupitelů tedy měl od listopadu stej-
nou možnost si k situaci zjistit vše 
podstatné, prostudovat si všech-
ny podklady a dle toho si „nechat 
projít hlavou svou právní odpověd-
nost“. O závěrech právního stano-
viska i mém následujícím postupu 
byli všichni zastupitelé informováni 
na pracovní schůzce před prosinco-
vým veřejným jednáním. Ve věci své 
právní odpovědnosti i odpovědnos-
ti za obec jsem se tedy řídila závěry 
zpracovaného právního stanovis-

ka a v průběhu jednání v souladu 
s platnou legislativou podala návrh 
na rozšíření programu. Je povin-
ností každého zastupitele hájit zá-
jmy obce (a tím i zájmy občanů), ni-
koli zájmy jednotlivce, a je také naše 
společná právní odpovědnost (tím 
mám na mysli zastupitelstvo jako 
celek), abychom obec vedli „správ-
ným směrem“. A na takovém směru 
jsme se s panem starostou domlou-
vali i před volbami, tj. „dělat správné 
věci a správným způsobem“. Nemo-
hu a ani nebudu souhlasit s jednáním 
stejného či obdobného charakteru, 
jako je výše popsaná událost (bez 
ohledu na hlavního aktéra) – tedy 
s protiprávním jednáním, bez re-
spektu k vlastnictví a proti vyjádřené 
vůli majitele, bez respektu k názorům 
ostatních (zastupitelů, kolegů,…), 
nefér. Ctím presumpci neviny a sa-
mozřejmě respektuji i politickou či 
rodinnou vazbu, ale to neznamená, 
že budu „na povel schvalovat nebo 
krýt“ takové či podobné aktivity. 
Hranice etiky a morálních hodnot 
má každý člověk nastavené jinak – 
a pro nás úředníky platí mimo jiné 
i etický kodex úředníka.
 V rámci své funkce mám na sta-
rosti ekonomiku obce, proto rov-
něž nemohu souhlasit, aby k tako-
vé činnosti byly využívány finanční 
prostředky obce. V tomto případě 
se jedná o více než 218 000 Kč na 
„opravu majetku“, který obec ve 
svém vlastnictví neeviduje. A to ne-
jsou vyčísleny náklady našich pra-
covníků, obecní techniky a škoda 
způsobená majiteli pozemku. Sou-
časně byly tyto prostředky vynalo-
ženy bez schváleného rozpočtového 
krytí, což je také v rozporu s principy 
péče řádného hospodáře. Zastupi-
telstvo obce každý rok schvaluje ve 
svém rozpočtu výdaje spojené s běž-
nou údržbou majetku a investičními 
i neinvestičními aktivitami zahrnu-
tými do akčního plánu, což je doku-
ment doplňující strategický rozvojo-
vý dokument obce. Budova starého 
statku v žádném z těchto dokumentů 
řešena nebyla (ani v akčním plánu, 
ani v rozpočtových dokumentech na 
rok 2024), natož financování zása-
hu do cizího majetku (pozemku), což 
vlastně bez existence nějaké smlouvy 
nebo dohody ani nelze hradit. A přes-
to tak bylo v tomto případě z nařízení 
starosty obce učiněno. Jak vyplynulo 
z jednání na stavebním úřadě, nemá 
„dílo“ v tuto chvíli určeného vlastní-
ka a ani není zcela jasné, o jaký maje-
tek se vlastně jedná (inženýrskou síť, 
jiné stavební dílo, vodohospodářské 
dílo apod.). Je -li nám tedy v článku 
pana Bannerta vysvětlováno (jak vy-
jádřil – nechce spekulovat), že zastu-
pitelé o něčem nevěděli, pak musím 
konstatovat, že o této akci se zastupi-
telé dozvěděli až poté, kdy bylo podá-
no trestní oznámení, a to na základě 

mnou svolané schůzky. Vysvětlení 
o zachraňování budovy starého stat-
ku (majetku obce) je sice hezké, zá-
měr může být v budoucnu i přínosem 
(bude -li zastupitelstvem obce přijata 
nějaká udržitelná koncepce), ale ni-
koho z nás to neopravňuje k tomu, 
abychom za tímto účelem poškozo-
vali majetek a práva jiné osoby, tedy 
v tomto případě cizí pozemek, a vy-
užívali k tomu veřejné prostředky. 
Jak je jinými slovy popsáno v článku 
pana Bannerta a také bylo na veřej-
ném jednání ZO řečeno, situace ne-
byla krizová ani nehrozilo žádné bez-
prostřední nebezpečí. Stav budovy 
bývalého statku, na kterou je od roku 
2008 vydáno Rozhodnutí o odstraně-
ní stavby, je téměř stejný více než 30 
a možná i více let (v podobném sta-
vu budovu v roce 2007 obec nabyla 
do svého majetku, tj. s přihlédnutím 
k dalšímu běžnému opotřebení). Již 
více než 15 let tedy mohlo být hledá-
no vhodné řešení k potřebné ochra-
ně tohoto majetku obce, popřípadě 
mohlo být se souhlasem vlastníka re-
alizováno uskutečněné opatření, ale 
na základě férových dohod s vlastní-
kem pozemku a jasně nastavených 
podmínek.
 Je také potřeba sdělit, že majitel 
pozemku obec vyzval k zanechání 
protiprávního jednání a také k jed-
nání o náhradě škody, a to dříve, 
než byly zahájeny pokračující prá-
ce, za které obec uhradila výše uve-
denou částku. Situaci zhoršuje, jak 
je i v článku pana Bannerta uvedeno, 
také to, že na poškozeném pozemku 
jsou čerpány dotace na zemědělskou 
činnost, přičemž k poškození pozem-
ku došlo právě v monitorovacím ob-
dobí – a tuto informaci pan starosta 
měl. Jednání o náhradě škody dosud 
nejsou ukončena, není tedy v součas-
né době možné k tomu poskytnout 
další informace. Poslední známá in-
formace od poškozeného majitele 
pozemku je, že do uzávěrky tohoto 
čísla Permoníku firma hospodaří-

cí na pozemku dotační prostředky 
neobdržela (může jít o běžné admi-
nistrativní zdržení na straně posky-
tovatele dotace, o jiných důvodech 
odmítáme spekulovat) a škoda způ-
sobená majiteli pozemku tak dosud 
není vyčíslená, nicméně bylo požádá-
no o zpracování znaleckých posudků 
k vypracování stanoviska o způsobe-
né škodě.
 Na závěr jen doplňuji, že ve veřej-
né správě pracuji téměř 25 let. S pa-
nem starostou jsem v obci pracovala 
15 let a mnohé jsem se od něj i nauči-
la, nyní to však má své velké ALE… 
Tohle skutečně nebylo nutné a už vů-
bec ne potřebné pro člověka s jeho 
zkušenostmi, člověka, který byl sou-
částí zákonodárné moci (jako sená-
tor), který by nám měl být vzorem 
a který, jak autor lednového článku 
také uvedl, v obci vykonal mnoho 
dobrého… Musím k tomu ale rov-
něž dodat, že na to nebyl sám – měl 
k tomu i tým lidí na radnici, kteří mu 
v tom pomáhali (zastupitelé, úřední-
ci, technici i ostatní pracovníci).
 Je také potřeba říci, že s něčím po-
dobným jsem se ve své praxi ještě ne-
setkala. V jednom však s panem Ba-
nnertem naprosto souhlasím – i ve 
mně to zanechá hlubokou vzpomín-
ku – je to obrovská zkušenost (byť 
negativní) a současně bohužel i ob-
rovské zklamání… O narušení důvě-
ry a obchodních vztahů, o tom, jak se 
o naší obci nyní mluví, jaká je atmo-
sféra v obci i v zastupitelstvu obce, se 
snad ani nemusím zmiňovat…
 Budu doufat, že se situace brzy 
vyřeší, všichni se z ní poučíme a bu-
deme se i nadále v zastupitelstvu 
a v obci vzájemně respektovat.
 V případě zájmu o více informací 
k této problematice je právem kaž- 
dého občana nahlédnout do spisu, 
který je k dispozici na OÚ Jiřetín pod 
Jedlovou.

Bc. Renáta Ivanová, DiS.
místostarostka obce Jiřetín p. J.
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OÚ JIŘETÍN p/J

	CENA VODNÉHO  
A STOČNÉHO PRO ROK 
2025 JIŘETÍN P/J

Zastupitelstvo obce Jiřetín pod Jedlo-
vou schválilo usnesením č. 141/2024 
ze dne 16. 12. 2024 cenu vodného 
a stočného od 1. 1. 2025 takto:
pevná složka ceny  
 pro vodné …..... 800 Kč vč. DPH
pevná složka ceny  
 pro stočné ….… 700 Kč vč. DPH
pohyblivá složka ceny 
 pro vodné .……… 57 Kč vč. DPH
pohyblivá složka ceny  
 pro stočné ……... 55 Kč vč. DPH

UPOZORNĚNÍ NA 
POPLATKY V OBCI JIŘETÍN 

POD JEDLOVOU

Váženíspoluobčané,
dovolujemesivásupozornit
nauhrazenítěchtopoplatků

prorok2025.

	POPLATEK ZA SVOZ 
KOMUNÁLNÍHO 
ODPADU 

Poplatek za svoz komunálního od-
padu dle Obecně závazné vyhlášky 
2/2023, (k dispozici na webových 
stránkách obce a na obecním úřa-
du). Poplatek lze uhradit ve dvou 
splátkách, a to k31.5.a30.9.dané-
ho roku. Poplatek je pro rok 2025 ve 
výši  tj. 600Kčtrvale bydlící a vlast-
ník nemovitosti, který nemá v obci 
trvalý pobyt. Variabilní symbol pro 
platbu se nemění (pokud nedohledá-
te variabilní symbol, uveďte VS 1345 
a do poznámky jméno plátce).
 V případě nejasností ohledně plat-
by za svoz odpadu se obracejte pří-
mo na obecní úřad buď telefonicky 
(tel. 412 379 231), e-mailem: jirina.
kapralikova@jiretin.cz nebo osobně. 
Děkuji
 

	POPLATEK ZA PSA 2025
Upozorňujeme občany, kteří neu-
hradili poplatek za psa za rok 2024, 
aby tak učinili neprodleně (splatnost
31.3.2023). Poplatek prosím uhraď-
te na Obecním úřadu v Jiřetíně pod 
Jedlovou nebo převodem na číslo 
účtu 108165309/0300, VS 1341 (do 
poznámky uveďte jméno plátce). 
 Vyzýváme majitele psů, kteří 
doposud neuklízeli exkrementy po 
svých miláčcích, aby je uklízeli, pro-
tože uklidit po svém psovi je povin-
ností držitele psa a také vizitkou člo-
věka. Děkujeme všem zodpovědným 
majitelům psů za pozitivní přístup 
k čistotě veřejných prostranství.

Jiřina Kapráliková

JednáníSdruženíprorozvojŠluknovska:
Společnýzájemobudoucnostregionu
DOLNÍ PODLUŽÍ – V pátek 6. prosince 2024 se v Dol-
ním Podluží uskutečnilo jednání Sdružení pro rozvoj 
Šluknovska, kterého se zúčastnilo 18 starostů ze Šluk-
novského výběžku. Hostitelem setkání byla starostka Dol-
ního Podluží, Ing. Adéla Macháčková, která přítomným 
představila jak již realizované projekty, tak i ty připra-
vované. Rovněž představila společenské aktivity, jež se 
v obci pravidelně konají. Minulé setkání na půdě Dolního 
Podluží se konalo v červnu 2020.

Diskuse o klíčových tématech rozvoje
Jednání se neslo v duchu spolupráce a sdílení zkušeností. 
Starostové se zaměřili na problémy, které region dlouho-
době trápí, včetně otázky demografického vývoje, dostup-
nosti zdravotní péče, bezpečnosti. Řešení těchto témat je 
klíčové nejen pro Dolní Podluží, ale pro celý Šluknovský 
výběžek.

Adventní atmosféra podtrhla přátelský 
charakter setkání
Setkání probíhalo v přátelském duchu, který byl umocněn 
adventním obdobím. Sváteční atmosféra nejenže zpří-

jemnila průběh diskusí, ale zároveň podtrhla důležitost 
společné práce na rozvoji regionu. Starostové měli pří-
ležitost sdílet své zkušenosti a plány v uvolněném a ote-
vřeném prostředí, což přispělo k efektivnějšímu dialogu 
i upevnění vzájemných vztahů.

Význam podobných setkání
Setkání Sdružení pro rozvoj Šluknovska ukázalo, jak dů-
ležitá je vzájemná podpora mezi obcemi regionu. Spo-
lečná diskuze umožňuje efektivnější plánování a řešení 
problémů, na které by jednotlivé obce mohly samy jen 
těžko dosáhnout. Zástupci obcí se shodli na nutnosti po-
kračovat v pravidelných setkáních a aktivní spolupráci 
na projektech, jež mohou přinést pozitivní změny celé-
mu Šluknovsku.

Toto setkání tak bylo dalším krokem k rozvoji regionu, 
který v sobě spojuje bohatou historii, přírodní krásy a úsilí 
jeho obyvatel o lepší budoucnost. Sváteční nálada adventu 
dodala jednání jedinečný ráz a připomněla význam sou-
držnosti a přátelství v místních komunitách.

Adéla Macháčková

OpravapoškozenéstřechyhrobkyrodinyPalme
Na hřbitově v Dolním Podluží se nachází hrobka rodiny Palme, která byla postavena z roku 1888. Hrobka se světlou 
fasádou a zazděným vchodem se nachází vpravo od vstupu na hřbitov. Tato hrobka je historicky vedena v inventáři 
obce. Prosincovým silným větrem byla poškozena střecha a její oplechování. Hrozilo zatékání do interiéru hrobky a 
poškození původní, velmi dobře zachované výmalby stropu hrobky, která je provedena jako napodobenina modré 
oblohy se zlatými hvězdami. Obec proto neprodleně zajistila opravu hrobky, kterou provedl pokrývač Jaroslav Vej-
nar z Horního Podluží.

Lukáš Janků, referent OÚ, foto Ing. Adéla Macháčková, starostka obce
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Rubrika napsali nám

NAPSALI NÁM

Vyjádření obce Horní Podluží k článku pana Kopeckého

Když jsem se pozastavil nad počtem pedagogic-
kých pracovníků ve škole v Dolním Podluží, nebral 
jsem to jako kritiku vedení školy. Vím, že toto vše 
vychází od těch tam nahoře a ze snahy zlepšit úro-
veň školství. Chtěl jsem jen poukázat na to, že se 
všude navyšují finanční prostředky, které nám pak 
někde chybí a stát se zbytečně zadlužuje. Poukazu-
je na to několik nezávislých ekonomů. Stávkuje se 
v policii, školství, zdravotnictví, soudnictví, přidá-
vá se důchodcům a pak se nedivme, že nám státní 
dluh neustále narůstá. Můj jeden známý profesor 
mi kdysi říkal: „Ono je hezké, že nám přidávají na 
platech, ale kdo to zaplatí?“
 Závěrem bych chtěl paní ředitelce poděkovat 
za kultivovanou a srozumitelnou odpověď.

NovámateřskáškolkavHornímPodluží
Budu se snažit odpovědět stručně a dát na stůl fak-
ta. Ve svém článku jsem jasně psal, že nová školka 
má bez debat určité výhody a nikdo není proti nové 
školce. To jestli by na školce měla být půda a krovy 
takové či makové, nebo, že stavební firma neumí 
položit zámkovou dlažbu, to je zástupný problém. 
Pointou této diskuse je, co se starou budovou? Pan 
starosta ve svém článku uvádí, že téma výstavby se 
probíralo od roku 2020. To znamená, že za čtyři 
roky nedokázali zastupitelé vymyslet, co se starou 
budovou. A to je ten hlavní problém, na který ob-
čané poukazují. Starosta popsal, v jakém stavu je 
stará školka a co by případná rekonstrukce měla 
obnášet. To má sice pravdu, ale já pokládám otáz-
ku „V případě odstranění vlhkosti, oprava střechy 
a další nezbytné práce se nebudou muset provádět, 
když je záměr využít budovu za jiným účelem?“. 
Dle mého ano, a s tím budou spojeny mnou odha-

dované náklady ve výši asi 5 až 6 mil. Kč, a to je ta 
částka, o kterou se defakto navýši náklady na novou 
školku. Já to oproti starostovi nevidím jako nesmysl 
a nedivme se občanům, že si pokládají otázku: „Co 
bude se starou budovou?“, a že jim to leží na srdci.
 Co se týče investic do školky za mého působení 
– proběhla plynofikace budovy, výměna oken, za-
teplení střechy bývalých jeslí, nová kuchyně, nová 
knihovna, která je součástí budovy,nová školní 
zahrada s novým oplocením, oprava a nový nátěr 
fasády, odkanalizování objektu, zázemí pro perso-
nál a další údržbové práce. Mimo to jsme připravili 
projekt na výměnu střechy a zateplení podkroví, 
který leží někde v šuplíku. Rozhodně pro mne ne-
byla školka okrajovou záležitostí a nikdy jsem ne-
slyšel že strany občanů nějakou kritiku.
 Od té doby, co jsem odešel z úřadu, tak pracu-
ji na stavbách a jsem tudíž dosti zaneprázdněn. 
Přesto, když někde občas zaregistruji, co se v obci 
děje, nebo připravuje a je to v rozporu s mým po-
hledem na danou věc, snažím se ihned reagovat. 
Mimo školky jsem například upozornil na nesmy-
slný záměr vybudovat chodník na Světlík. To je pro-
stě taková hloupost, že to nemá obdoby. Udělejte 
si prosím průzkum mezi občany. Osobně bych byl 
velice rád, kdyby se od této myšlenky ustoupilo. 
Další mou kritikou bylo parkoviště u vleku. Napo-
sledy jsem v dobrém starostovi napsal, že pokud to 
teploty dovolí, ať se raději dělají zásoby sněhu na-
hoře na kopci, než ve spodní části sjezdovky, pro-
tože tam to při oblevě rychle odplaví voda. To jsou 
prostě zkušenosti. Odpovědí mi bylo, abych mu 
nepsal blbosti. Tak co k tomu dodat.
 Ještě pár slov k článku pana Casky Františka. 
On napsal, co si možná myslí více občanů. Jest-

li tak malý sbor v tak malé vesnici potřebuje tolik 
techniky. To není v žádné jiné vesnici v okolí ani za 
našimi hranicemi. Neustále se něco dokupuje, pře-
dělává a pak zase prodává. Je to takové jejich hoby, 
které ale stojí peníze. To je opravdu k zamyšlení 
a není potřeba se kvůli tomu durdit, nebo to brát 
jako útok na hasiče. Výměna vrat nebyla z mého 
pohledu nutná. Ty staré dělal poctivě pan Václav 
Secký a dle mého by s přehledem přežily ještě ty 
nové rolovací. Běžecká dráha v lyžařském areálu se 
mohla pořídit levněji. Tak do 15 000 Kč. To je prá-
ce pro UDS bagr maximálně na jeden den. Zemní 
práce jsem dělal,tak o tom něco vím.
 Z druhé strany nelze než souhlasit se starostou 
co se týče činnosti hasičů. Oni opravdu odvedou 
kus práce, nic pro ně není problém, a za to jim patří 
veliký dík.
 Jen jde o to , aby nesuplovali v některých pří-
padech profesionální hasiče. Také si myslím, že 
kontrola hráze Velkasu nebyla nutná a pokud ano, 
tak to měl zajistit majitel rybníku s profesionálním 
vodohospodářským pracovníkem.
 Co se týče pracovitosti a efektivity zaměstnan-
ců obce, to bych nechtěl hodnotit, protože s nimi 
nejsem. Orientačním ukazatelem snad jen může 
být porovnání nákladů na mzdy zaměstnanců obce 
a hodnot, které jimi byly vytvořeny. Roční mzdové 
náklady na všechny zaměstnance se pohybují ve 
výši asi 6,5 mil. Kč. a vedle toho si mohou dát na 
stůl výčet akcí, které starosta uvedl ve svém článku. 
Podotýkám ale znovu, že to je jen orientační měřít-
ko, protože ne každá činnost obecních administra-
tivních pracovníků je spojena s investičními, nebo 
udržbovými pracemi. Přesto si ale mohou občané 
udělat určitou představu. Tolik jen k diskuzi k dění 
v naší obci. V klidu si vyměňujme názory, protože 
to k životu patří, v mnohém je to prospěšné a není 
potřeba se kvůli tomu hádat,osočovat a napadat.

Karel Kopecký

Leden 2025

Když jsem byl zvolen starostou obce, tak jsem si 
uvědomil, že pokud má obec vzkvétat, musíme 
v obci udržet lidi a pokusit se navýšit jejich počet. 
Mou prioritou proto byla bytová politika. Proto jsme 
rozjeli výstavbu nových bytů a skoupili pozemky na 
výstavbu rodinných domků (RD). Abychom rozhý-
bali výstavbu RD, museli jsme nastavit ceny tak, aby 
to přilákalo zájemce. Kde nebylo třeba přivést k vol-
ným stavebním pozemkům inženýrské sítě, tam 
jsme prodávali pozemky za přibližně 50 Kč/m2. Kde 
nebyly, tam jsme za přispění plynařů a SVS stanovili 
ceny 120 až 150 Kč/m2. K této ceně jsme si výrazně 
pomohli prací svépomocí. Krom finálních úprav 
přístupových komunikací jsme se do uvedených 
cen vešli, a nevím o tom, že bychom se někde nevešli 
ani z poloviny vynaložených nákladů. Vždy jsem se 
snažil o to, abychom byli na nule. Ale ať je to, jak je 
to, podařilo se rozhýbat výstavbu RD, a to je zásad-
ní. Navíc mnozí současní zastupitelé byli v té době 
u veškerého dění a pokud se jim to nelíbilo, mohli se 
ozvat. Z naší strany to byla taková pobídková cesta, 
která splnila svůj účel. Něco podobného dělá stát, 
když se budují průmyslové zóny. Dělá různé úlevy 
pro firmy za účelem snížení nezaměstnanosti. Státu 
se to vrátí jinou cestou. Např. Krásná Lípa ve vý-
stavbě hodně zaostávala, a tak se město rozhodlo 
nabídnout zájemcům pozemky za 1 Kč. Já jsem se 
rozhodl jít cestou, kterou jsem uvedl, a každý má 

právo s tím nesouhlasit. Když vylezete na sjezdov-
ku, nebo si vyjdete na Světlík, tak vidíte, jak se ta 
naše obec změnila, kolik nových RD přibylo. To se 
podařilo málokde.
 Kdyby pan Tošovský nenechal postavit náš 
takzvaný Panelák, nepostavily se nové bytové domy 
a nepodařila se výstavba RD,kde by dnes asi naše 
obec byla? Díky tomu se zvýšil počet obyvatel, díky 
tomu se zvýšily obci příjmy od státu a díky tomu 
máme dnes tolik peněz, o jakých se nám dříve jen 
mohlo zdát. Když např. zvýšíte počet obyvatel 
o 100, tak získáte od státu asi 1 mil. Kč navíc do 
obecní pokladny. Takže se vám investované pro-
středky vrátí jinou cestou, a to ještě ve větší míře. 
Navíc je předpoklad, že při vyšším počtu obyva-
tel se vám zachovají základní služby pro obyvate-
le jako je školka, obchod, pošta apod. To byla má 
filozofie, s kterou můžeme, nebo nemusíme sou-
hlasit. Samozřejmě se ne všechno povedlo, a tak 
občas zaslechnu, jak se tady všechno dělalo špatně. 
Slýchávám ale také, jak se dnes u nás rozhazují pe-
níze a že se na nějakou tu korunu nekouká. Mož-
ná i proto jsem byl osloven, jestli se nechci vrátit 
a znovu kandidovat.
 Nabídku jsem odmítl ze dvou důvodů. První 
důvod byl ten, že jsem se už za těch pomalu 30 let 
cítil unavený a chtěl jsem to přenechat mladším, 
kteří mají více energie. Druhý důvod byl, že at-
mosféra v zastupitelstvu nebyla dobrá a některé 
věci se zamítly jen proto, že je navrhl ten či onen. 

V takovém prostředí se mi už nechtělo pracovat. 
Vrcholem toho všeho byl prodej pozemku mému 
bratrovi. Současný starosta a jeho někteří příznivci 
prosadili prodej v rozporu s dohodnutými pravidly, 
jen pro to, že to byl pan Kopecký. To bylo něco tak 
sprostého a odporného, že to jsem nezažil za celou 
dobu ve funkci a domnívám se, že to nemá obdoby 
v celé republice. To se událo i přes mé upozornění, 
že podmínky musí být pro všechny stejné. Toto není 
výmysl. O tom existují zápisy a zvukové záznamy. 
Nemám důvod si to vymýšlet. Vše se událo před 
léty a nemá význam se k tomu vracet. Už jsem za 
vším udělal tlustou čáru. Jen jsem tím chtěl říci, že 
by nebylo dobré, abych se vracel a opět rozděloval 
zastupitele na dva tábory. Proto se nezúčastňuji 
zasedání ZO. Po mém odchodu se situace zklid-
nila, vesnice vcelku funguje, a to je pro všechny to 
nejdůležitější. Jen je občas potřeba zamyslet se nad 
některými názory a připomínkami občanů a v pří-
padě pochybení se dokázat omluvit a ne ještě udělat 
z lidí blbce a chovat se nabubřele.
 Taktéž není v pořádku, že se u nás na úřadě za-
bydlel kamarádčov, klientelizmus a arogance. Vr-
cholem arogance bylo, když jsem napsal, že všichni 
naši občané a složky jsou na jedné lodi a že mu-
síme táhnout za jeden provaz. Odpověď starosty 
byla „Posádku tvoří zastupitelé a já ji řídím“. To je 
prostě špatně a chtělo by to více pokory. Závěrem 
se čtenářům omlouvám za delší text, ale někdy to 
prostě stručně nejde.                              Karel Kopecký

ReakcenačlánkyředitelkyškolyMgr.MarkétyHobzovéastarosty
PetraHořeníhoonovémateřskéškolcevminulémPermoníku

Zasíťovánístavebníchpozemků
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Článekjeopětplný
„nepřesností“
Stavební pozemky se prodávaly za 50 Kč i v přípa-
dě, že se k nim dělaly inženýrské sítě. Koneckonců 
pozemků bez sítí bylo jen pár. Vyšší cena se sta-
novila na lukrativnější lokality, a to Světlík a ko-
lonku za okály (u Bači), a to na naléhání Zbyň-
ka Wernera a opozičních zastupitelů, že cena již 
neodpovídá poptávce. Karel (Kopecký) byl vždy 
proti, prý je nikdo za vyšší cenu nebude chtít. Veš-
keré pozemky pod cyklostezkou mají sítě a byly 
za 50 Kč, i pozemky po drůbežárně a na Světlíku 
jsou zasíťovány. Není to takový problém, že to tak 
bylo, ale zdrželo to další výstavbu a nyní nám Ka-
rel zdržení vyčítá.
 Nikdo netvrdí, že se dříve vše dělalo špatně, jen 
se spousta věcí dost odbyla a nedodělala a my to 
musíme dodělávat a opravovat. Kdybych u toho 
ještě nemusel poslouchat věčné rady Karla, ani 
bych to neřešil, ale ty nedodělky a čuňárny nám tu 
zanechal právě on. Hlavně že nám radí, co máme 
udělat, jak to dělat a co je zbytečné dělat. To, že se 
tu prý hodně rozhazuje, Karel neslýchá, ale sám 
po obci šíří.
 Výtka o změně ceny pozemku pro Rosťu je už 
vrchol zapomnětlivosti. Zastupitelé 25. 11. 2015 
(za starosty p. Kopeckého) rozhodli při projedná-
ní žádosti o prodeji pozemku o výměře 4871 m2 
u naší ČOV, usnesení číslo 114, že dosud stano-
vená cena 7 Kč za metr pro travní (nestavební) 
pozemky, která byla roky stará, neodpovídá prav-
děpodobně současné ceně podobných pozemků.
 A většinově se dohodli, že pozemky, které 
nejsou na stavbu, budou prodávány za cenu dle 
znaleckého posudku, abychom předešli tomu, 
že prodáme tyto pozemky pod cenou. Od té doby 
se všechny nestavební pozemky prodávají tímto 
způsobem. Cenu vždy určuje znalecký posudek 
a zastupitelé ji mohou navýšit, nebo akceptovat, 
nelze ji snížit. Jaký rozpor s pravidly tu vznikl? To 
budeme prodávat pozemky za 7 Kč navěky?
 Pozemek pro Rosťu se řešil 24. 5. 2016, usnese-
ní č. 149, a bylo na něj uplatněno stejné pravidlo, 
jako na všechny pozemky tohoto typu. Všimněte 
si data prodeje, v té době již toto pravidlo platilo 
půl roku. Všechny prodeje pozemků, které nejsou 
určeny pro výstavbu, mají při schvalování přiložen 
znalecký posudek. V usnesení je vždy zapsáno, že 
cenu stanovil znalecký posudek.
 Nešlo o nic osobního a Karel se tu staví do role 
mučedníka, což je vtipné. V té době byl starostou 
on, asi již zapomněl, jak to bylo, a že popudem pro 
vypracovávání posudků byl úplně jiný pozemek, 
než ten pro jeho bratra. V té době jsme vůbec ne-
věděli, že využívá obecní pozemek a bude ho chtít 
odkoupit. Nicméně od té doby tuto lež šíří a asi 
tomu začal sám věřit. Každý si to může ověřit na 
našem webu, usnesení jsou tu k dispozici.
 Že se na úřadě zabydlel „kamarádčov, kliente-
lizmus a arogance“?
 Vždy se snažím vyjít vstříc úplně každému, kdo 
od OÚ něco potřebuje, bez ohledu, o koho se jed-
ná. A ano, v obci mám mnoho přátel, ale nyní již 
evidentně i nepřátel. Před Vánoci mi někdo prořízl 

kolo u mého soukromého vozu, nová zimní guma 
za 4 tis. na výměnu. Jestli to byl nápad přátel Kar-
la nebo Franty nevím, ale v obci této velikosti se 
vše vykecá, tak uvidím. Sprosté nadávky na autě 
přežiju. Člověk, aby se bál poslat někoho do dů-
chodu. 
 Možná Karlovi přijde, že s ním jednám aro-
gantně, ale to je jen jeho subjektivní projekce jeho 
chování. Prostě mě vytáčí ty soustavné rady k ni-
čemu. Dva dny lítáte po vleku a měříte teplotu na 
horní stanici a ono tam ne a ne mrznout. Tak je 
logické, že zasněžujete alespoň dole, kde je mi-
nus dva, a on vám napíše, že máme zasněžovat 
nahoře. TO ASI VÍME SAMI, ALE ASI TO NE-
JDE V PLUS ČTYŘECH. DÍKY ZA RADU, TO 
JSME POTŘEBOVALI.
 Každý, kdo chodí na jednání ZO, či za mnou 
na úřad osobně, si obrázek o tom, zda se chovám 
arogantně, již udělal, či může udělat sám.
 Citace ze článku pana Kopeckého z Permoníku 
v říjnu 2022: „Jsme na jedné lodi a musíme táhnout 
za jeden provaz.“
 V článku, který si může každý dohledat na 
našem webu, mluví výhradně o sobě a má reakce 
byla:
„Jen bych chtěl upozornit pana Kopeckého, že ne-
jsme na stejné lodi, naše loď má lidmi zvolených 
osm veslařů a jednoho kormidelníka. Zatím se nám 
dařilo plout směrem, který jsme si vybrali a voliči 
ho posvětili, protože velká většina veslařů a kor-
midelník chtějí stejným směrem. Karel nás může 
přesvědčovat o změně směru na jakémkoli jednání 
ZO, což nedělá. Místo toho tahá pokoutně za vesla 
a snaží se směřovat naši loď svým směrem, ale tak 
to prostě je a my se s tím nějak vyrovnáme.“
 Nejen, že o občanech natož složkách ve svém 
článku nemluvil, ale jen o sobě, jen překrucuje vy-
znění mého článku, jak se mu to hodí.

Jenstručněkdalšímučlánku:
Pochopil jsem dobře pointu výpočtu nákladů na 
starou školku a její opravu či přestavbu, jen nero-
zumím, proč tyto náklady prodražují novou škol-
ku. Přece ta stará bude k něčemu sloužit, to jako 
nebude stát nic, když náklady jsou vlastně té nové 
MŠ? Podle této logiky by bylo nejlevnější ji zbou-
rat a nic nedělat a tím nenavyšovat cenu školky 
nové. Položka „náklady výstavby nové MŠ“ je eko-
nomický termín, který si nemůže Karel vykládat 
po svém. Každá stavba má své odpisy a pravidla, 
co je a co není náklad, tak v tom nedělejte bordel.
 Chápu i důležitost budoucího využití staré 
MŠ a o to více je důležité to dobře zvážit, bohu-
žel z žádné strany jsem nezaznamenal relevantní 
rady, jak tento objekt využít. To je totiž forma po-
moci, kritizovat výstavbu nové MŠ s odůvodně-
ním, že zatím nevíme, co se starou budovou, je 
klasické hospodské tlachání. K tomu abychom 
věděli, že potřebujeme novou MŠ, nepotřebujeme 
znát budoucí využití staré budovy, stačí objektivně 
a podrobně zhodnotit její stav, a to jsme udělali.
 Mimochodem novou MŠ nám chválí mnoho 
lidí i z okolních obcí a měst, to jen Karlovi přijde, 
že má jen určité výhody.
 To, že Karel komentuje zámkovou dlažbu, kte-
rou podle něj firma neumí položit, je opravdu ko-
mické. Zrovna ten, kdo nám tu zanechal chodníky 
vlnité jak moře. Opravovali jsme několik kontrol-
ních šachet, přes které se nedalo přejet pluhem, 

aniž byste u toho nepřekousli volant, jak se o ně 
malotraktor zasekával, propadlou vpusť již po půl 
roce po kolaudaci, museli jsme předělat červené 
tvarovky, protože nebyly položeny v souladu se 
zákonem u třetí etapy chodníku, abychom vůbec 
zkolaudovali. Rozházené obrubníky, žulový chod-
ník před starou ZŠ a OÚ, na kterém hrozil výron 
kotníku. I ten nezkolaudovaný kus před starou 
MŠ, který byl námi prodloužen až před novou 
MŠ, se musel kus přeložit a na začátku doplnit 
červené tvarovky dlažby se špunty, aby to vůbec šlo 
zkolaudovat. Ještě doteď nejsou všechny opravy 
chodníků hotové. U druhé etapy chodníků jsme 
dokonce museli vrátit 200 tis. za prostředky po-
užité v rozporu s podmínkami dotace na chodník 
od SFDI (etapa dokončena za Karla).
 Hasičský Mercedes, který se v únoru prodává, 
je po započtení nákladů, příspěvku Jiřetína p. J., 
sponzorů a prodejní ceny pro obec ještě mírně 
ziskový.
 Běžecký dráha nestála ani náhodou tu část-
ku, co psal Franta, ale ta Karlem vypočtená je 
velmi naivní. Na pronájmech plochy jsme zatím 
jen do tohoto ledna získali již 5 tis. a máme tam 
nasmlouvané další akce.
 Co se týká nákladů na zaměstnance, dopo-
ručuji porovnání s okolními obcemi, vše je na 
https://monitor.statnipokladna.gov.cz/
 Nakonec zjistíte, že se obce liší jen velmi málo 
a mnohdy menší obce mají náklady ještě vyšší.
Nezapomeňte brát v potaz, že jen sjezdovka spolk-
ne ročně více jak měsíc práce 6 lidí, když se zasně-
žuje, dělají se dvě dvanáctky denně po dvou lidech, 
při provozu o víkendu 5–6 lidí dvanáctky, v týdnu  
4 osoby dvanáctky, a to nepočítám rolbování 
a opravy vleků a techniky v areálu. V tom se od 
běžné obce odlišujeme, a hlavně v rozsahu prací 
které jsme si sami schopni udělat. Díky tomu, že 
máme elektrikáře, zedníky, vodáka, obsluhu ČOV 
a obsluhu skiareálu s dlouhou praxí, a navíc jako 
bonus ochotné hasiče. Navíc se již starostovi nevy-
plácí žádné mimořádné odměny za starost o areál.

Petr Hoření
starosta obce Horní Podluží

Reakcenačlánek„Zasíťování…

Tradiční Vánoční 
turnaj ve stolním 
tenise
HORNÍ PODLUŽÍ – V sobotu 29. 12. 2024 pro-
běhl v komunální tělocvičně v Horním Podluží tra-
diční Vánoční turnaj ve stolním tenise. Bohužel se 
tentokrát omluvil větší počet stálých účastníků, 
a tak byl prostor i pro soutěž čtyřher. Výsledky jed-
notlivých soutěží:
Dvouhra:1 Gola, 2. Herman, 3. Vašut, 4. Hozman, 
5. Rudák, 6. Kuča, 7. Mrnka a 8. Liskovec.
Čtyřhra: 1. Gola -Liskovec, 2. Hozman -Rudák, 3. 
Herman -Mrnka, 4. Vašut -Kuča.
Všichni účastníci si odnesli drobné věcné ceny.

Poděkování patří organizátorovi panu Frišovi 
a zvláštní poděkování pak panu Hozmanovi, kte-
rý zdarma opravil rozbité zařízení na skladování 
cvičebních balónů.
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Přehled ambulancí po přesunu z polikliniky Rumburk do nemocnice a jejich ordinační doby
Z důvodu rekonstrukce polikliniky byly přestěhovány ambulance do areálu nemocnice. Gynekologická ambulance, alergologie a NRL se nacházejí v sektoru 
za vrátnicí. Kožní ambulance neordinuje, jelikož lékařka je na mateřské dovolené. Odběrová ambulance funguje pouze na Podhájí v hale. Přehled zahrnuje 
ordinační a objednávací doby spolu s kontaktními údaji pro jednotlivé ambulance.                       (zdroj: Krajská zdravotní, a. s. – MNUL, pracoviště Rumburk)

Ambulance Ordinační doba Objednání na tel. čísle Adresa *)
chirurgická ambulance nepřetržitě Pavilon I - přízemí
Cévní ( obj.k operacím) PO                   13:00 - 14:00 bez objednání Pavilon I - přízemí
Indikační PO                   10:00 - 13:00 bez objednání Pavilon I - přízemí
Ortopedická 

Traumatologická 

PO, ST, Pá     07:30 - 14:30   pro objednané

ČT                    07:30 - 14:30  (lichý týden)
                         08:00 - 14:00 - operativa sudý týden

PONDĚLÍ, STŘEDA a PÁTEK 09:00 - 12:00 tel. 412 332 551,
412 359 234 

Pavilon I - přízemí

Urologická 1.čtvrtek v měsíci inkontinenční
úterý - 1x měsíčně urologická

na objednání
PO - Pá od 9 - 12 hod.- tel. 412 332 551 

Pavilon I - suterén

Mamologická Pá                   08:00 - 14:00   2x měsíčně na objednání
Po - Pá od 10:00 - 14:00 tel. 412 332 551

Pavilon I - přízemí

UZ prsů
UZ jiný

ČT                   09:00 - 10:00 na objednání
Po - Pá          na objednání

na objednání 
Po - Pá     07:00 - 14:00    tel : 412 332 551

Pavilon I - I.patro

RTG Po - Pá          07:00 - 15:00 bez objednání Pavilon I - přízemí
CT

Po - Pá          07:00 - 15:00 na objednání 

na objednání
Po - Pá 07:00 - 14:00     tel.  412 332551

Pavilon I - přízemí

Gynekologická 
MUDr.Sucharda,  
MUDr.Svoboda     

PO                  07:00 - 15:00 gynekologická amb.
ÚT                  09:00 - 14:30 indikační 1x měsíčně
ST                   09:00 - 14:30 COP 1x měsíčně

na objednání
PONDĚLÍ 07:00 - 14:00 tel. 412 332 551

Pavilon I - suterén

Gynekologická z polikliniky ÚT - ST- PÁ          07:00 - 15:00 ÚT - ST - PÁ  07:00 - 14:00 tel. 412 332 551 , 412 359 306 Pavilon I - přízemí

Oční RUMBURK   PO - Pá  08:00 - 14:00 
                       
ŠLUKNOV      ÚT, ČT   08:00 - 14:00 
                          ST           08:00 - 14:00
VARNSDORF PO         08:00 - 14:00  3x měsíčně
                           ÚT, ST  08:00 - 14:00 
                           Pá          08:00 - 12:00  2x měsíčně

RUMBURK - tel. 412 359 276

ŠLUKNOV - tel. 412 386 314

VARNSDORF - tel. 412 371 281

V areálu RUMBURK
Pavilon I - "domeček"
ŠLUKNOV - T.G.Masaryka 368

VARNSDORF - Lesní 3063

Dermatovenerologická od 1.1.2025 z důvodu MD zavřeno
do odvolání

Interní ambulance PO -  Pá        08:00 - 12:00 tel. 412 332 551/261 Pavilon I - přízemí
Kardiologická ÚT            10:00 - 14:00   pro objednané Po - Pá      10:00 - 14:00         tel. 412 332 551 Pavilon I - přízemí
Dia+endokrin. ambulance ÚT            09:00 - 14:00   sestra/objednání

ST             09:00 - 14:00   sestra/objednání
ČT             08:00 - 14:30   pro objednané

ÚT - ČT      09:00 - 14:00         tel. 705 847 260 Pavilon I - 1.patro

Přehled ambulancí v nemocnici Rumburk

Infuzní stacionář na objednání Po - Pá     10:00 - 14:00          tel.: 412 359 309, 412 359 301 Pavilon I. - přízemí
Gastroenterologická PO, ÚT,  Pá    07:00 - 14:30  sestra

ST, ČT              07:00 - 15:00 - lékař
PONDĚLÍ, ÚTERÝ, PÁTEK 07:00 - 14:30 tel. 412 332 535 Pavilon II - přízemí

Neurologická PO, ST, ČT     07:00 - 15:00
ÚT                    07:00 - 17:30 
Pá                    07:00 - 12:30

 tel. 412 359 552 Pavilon I. - přízemí

Rehabilitace
MUDr. Bosáková Pá                   08:00 - 12:30   13:00 - 16:00 

PO - Pá  07:00 - 08:00 a 13:00 - 14:00
tel. 412 332 535, mobil: 607 007 884

Pavilon II - přízemí

Fyziatrie Po - Pá          07:00 - 12:30   13:00 - 15:00 PO - Pá  07:00 - 08:00 a 13:00 - 14:00
tel. 412 332 535, mobil: 607 007 884

Pediatrie

LSPP

RUMBURK    PO - Pá     07:00 - 15:00
RYBNIŠTĚ    ST, Pá          07:30 - 09:00
VILÉMOV    Po  07:00 - 10:30  pouze sestra
                               08:30 - 09:30   lékař
                       ÚT  13:00 - 15:00   pouze sestra
DOLNÍ POUSTEVNA
                       PO  11:00 - 15:00 pouze sestra
                       ÚT   07:00 - 12:30 pouze sestra
                               08:00 - 10:00  lékař
                       ČT   07:00 - 13:00 pouze sestra
                               10:00 - 12:00  lékař
                       Pá  07:00 - 13:30 pouze sestra
                       PO - Pá  15:30 - 21:00
                       víkend, svátek  09:00 - 20:00

tel: 412 332 551
tel: 412 381 121
tel: 725 072 223

tel: 412 397 197, 725 072 223

tel: 412 332 551

Pavilon I - II. patro, vchod zezadu
Rybniště 33
Vilémov 152

Lobendavská 180

Pavilon I - II. patro, vchod zezadu

Odběrové ambulance PAVILON II (PODHÁJÍ )   
                         PO - Pá  06:30  09:00
POLIKLINIKA Varnsdorf
                         PO - Pá  05:45 - 8:00
Šluknov - městská knihovna - ambulance
                         PO  06:45 - 08:15 - pro dia

Tel: 412 332 537

Tel: 412 333 381

Tel: 412 386 314, 412 332 106

Pavilon II - hala

Poštovní 2060, Varnsdorf

T.G.Masaryka 638, Šluknov

Nutriční ambulance ST  13:00 - 14:00     na objednání na objednání PO 08:00 - 11:00      Tel.: 799 173 716
Sexuologická ambulance PO - 08:00 - 15:00         2x měsíčně na objednání tel.: 412 332 551 Pavilon I suterén

Pavilon I - vedle bazénu, U Nemocnice 1298/6 vrátnice - 412332535
Pavilon II - Podhájí, Lesní 1062/26 vrátnice - 412332551
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Ledové jiřetínské náměstí z 2. ledna 2025 v 5.15 hodin     foto Josef Zoser

Masopustní loučení  
      s Ledovou Mařenou
Rok uběhl jako voda a v našich končinách už zase dovádí zimní vládkyně Lužic-
kých hor Ledová Mařena z Mařenic a její tři nezvedené dcery Vánice, Fujavice 
a Metelice. Však nám letos jejich ledovice nadělala často vrásky! Tři kouzelná 
žezla jarních poslů se už rozlétla po všech třech obcích a podtolštejnský lid se 
zvolna sbírá k masopustnímu veselému střetnutí s Mařenou. Společně bylo 
určeno rozhodující datum a v sobotu 22. února se žezel ujmou masopustní 
průvody a na obchůzku obcí se vydají dolnopodlužští (v 10:00 hodin od Olé 
Restaurace), hornopodlužští (v 11:00 hodin od obecního klubu) i jiřetínští (ve 
12:00 hodin od infocentra na náměstí). Cesty tří průvodů budou plné nečeka-
ných nástrah v podobě zpěvu, tance a občerstvovacích sousedských zastávek. 
A po překonání celé trasy se všichni sejdou ve 14:00 hodin u kostela sv. Ka-
teřiny, aby pospolu obnovili moc kouzelných žezel a vyhnali Ledovou Maře-
nu. Starostenský sud plný dobrého piva jim pak bude odměnou za nevídané 
odhodlání a odvahu. Jste zváni – nenechte si ujít ochutnávku masopustních 
dobrot a báječnou pohodu s kapelou NORTH WAVE!                                   -kaM- 

A je tu opět masopust – vsobotu22.února2025 se 
všichni, kteří plánují účast v jiřetínském masopustním průvodu, sejdou na 
náměstí u informační centra ve 12.00 hod. Ten každoročně po projití centra 
obce a blízkého okolí občas přibrzdění u několika tradičních zastavení, 
směřuje za doprovodu krásnolipského Lužičanu, Nádražní ulicí do 
Dolního Podluží, ke kostelu sv. Kateřiny. Zde se setkáme s průvody sousedů 
z Horního a Dolního Podluží. Přijďte se pobavit a za hudebního doprovodu 
popít starostenského žejdlíku piva, svařáku, pojíst jitrnic, prejtu nebo 
trdelníku.                                                                                              Text a foto Josef Zoser

8. PODTOLŠTEJNSKÝ MASOPUST    
  

VVÁÁSS  ZZVVEE  ZZAA  DDOOBBRROOUU  ZZÁÁBBAAVVOOUU  DDOO  PPRRŮŮVVOODDUU  MMAAŠŠKKAARR    
AA  NNAA  SSPPOOLLEEČČNNÉÉ  MMAASSOOPPUUSSTTNNÍÍ  HHOODDYY      

  

v sobotu 22. února 2025 
 
 
  
 

 
 

 
 

A  
                                               Foto: A. Vanžura 
 

Foto:  
  
  Průvod maškar a obchůzka obcí se sousedskými  zastávkami: 
 

Sraz průvodu v  D O L N Í M   P O D L U Ž Í 
 v  10:00 hodin u OLÉ restaurace (dříve PS Chata) 

 
Sraz průvodu v  H O R N Í M   P O D L U Ž Í 

v  11:00 hodin u obecního klubu 
 

Sraz průvodu  v  J I Ř E T Í N Ě    P O D    J E D L O V O U 
 ve 12:00 hodin na náměstí u infocentra 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
             

 
Společná maškaráda s vyháněním Ledové Mařeny, 
starostenský sud, soutěž masek, masopustní hody 

 a hudba kapely NORTH WAVE 
v cíli pochodu všech tří průvodů – ve 14:00 hodin  

V Dolním Podluží –  na prostranství u kostela sv. Kateřiny. 

Plakátek dodal Martin Louka
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA DOLNÍ PODLUŽÍ

Lyžařský kurz je  
za námi
V týdnu od 5. do 10. ledna, tedy ihned 
po vánočních prázdninách, dvacet 
žáků z 2. stupně neusedlo do školních 
lavic, nýbrž zamířilo do zasněžených 
Hrabětic v Jizerských horách.
 Lyžařský kurz je již neodmyslitel-
nou součástí školního vzdělávacího 
programu naší školy, a to již čtvrtý 
rok. Žáci mají příležitost zvládnout 
základní techniky lyžování, zdokona-
lit své lyžařské dovednosti, ale také 
prožít spoustu pěkných chvil se spo-
lužáky a učitelkami.
 Tak jako vloni jsme se museli po-
starat o pohodu všech účastníků, 
proto se opět vyrazilo do liberecké-
ho nákupního centra koupit potřebné 
suroviny na vaření. Jejda, to zas bylo 
za celý týden dobrůtek – palačinky, 
míchaná vajíčka, pizza, grilovaná ze-
lenina, vajíčková pomazánka…
 Družstva zkušenějších lyžařů pod 
vedením instruktorek Pavly S. a Ivy 
N. dostala prostor především pro 
upevnění správných lyžařských ná-
vyků. Těžká práce čekala na instruk-
torku Markétu Š., které byla přiděle-
na skupina začátečníků. Ovšem tvrdá 
píle motivována kvalitním přístupem 
instruktorky přinesla své ovoce.
 Všichni se pod vedením instrukto-
rek naučili manipulovat s lyžařskou 
výstrojí, nosit správně lyže i hole, 
padat, vstávat, obracet se na rovině 
i na svahu. Zvládli nácvik základní-
ho sjezdového postoje, sjíždění a brz-
dění pluhem. Bavili se při „živém“ 
slalomu.
 Týden na lyžích udělal divy, kluci 
a holky už bravurně a beze strachu 
sjížděli kopec. Pravda, začátečníci 
pomaleji, s přestávkami, ale již bez 
pádů. No a pokročilejší zase rychle-
ji, lepší technikou. Největším letoš-

ním talentem – skokanem kurzu se 
stala Hanča R. Na začátku se sotva 
udržela na lyžích, ale na konci kurzu 
již krásně sjela nejprudší sjezdovku. 
Nejtrpělivější byla začátečnice Viky, 
která se opravdu nevzdala, ani přes 
časté neúspěchy. Na závěr ještě zmí-
ním, že naši lyžaři byli disciplinovaní 
jak na kopci, tak i ve volných chvílích 
strávených na chalupě…
 Návrat domů nebyla žádná nuda, 
trochu nám to znesnadnila chume-
lenice a náledí na silnici. Autobus, 
který nás měl odvézt domů, cestou 
zapadl do příkopu a musel počkat 
na vytažení. Tak začalo velké logis-
tické dobrodružství s otázkou – „Jak 
dostaneme děti dolů z hor?“. Co my-
slíte, jak to dopadlo? Samozřejmě, 
že se vše podařilo zvládnout. Proto 
velké poděkování patří všem, kteří se 
účastnili záchranné akce při odjezdu 
domů. DÍKY  (rodičům, dopravci 

p. Hambálkovi a OÚ a hasičům Dolní 
Podluží).
 Ještě větší poděkování patří Ly-
žařské škole Horní Podluží za opětov-
né zapůjčení skvěle seřízených a při-
pravených lyží a dalšího vybavení. 

Bez jejich pomoci by se někteří žáci 
nemohli lyžařského kurzu zúčastnit.

zpravodajka Jíťa ADHD  
a Mgr. M. Šmidílková, DiS. 

foto Mgr. Pavla Sošková

Nadílka zvířátkům
Tradiční první akcí nového roku 
v ZŠ je tříkrálová nadílka zvířát-
kům. Každým rokem chodíme 
pravidelně do přírody ke krmel-
ci, ale letos to bylo trochu jinak. 
Z důvodů kácení stromů v lese 
nad školou jsme se vydali na jiné 
místo. Došli jsme až za koupali-
ště na odlehlé místo, aby si zví-
řátka mohla pochutnat na našich 
dobrůtkách. Žáčci nesli v připra-
vených taškách mrkev, jablíčka, 
celer, obilí, kukuřici.  Závěr pro-
cházky byl zakončen v parku před 
školou hrou na sněhu.

Text a foto 
reportérka Jíťa „ADHD“ 

Ptáčková
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Výlet turistického kroužku
V sobotu 18. 1. 2025 vyrazil turistický kroužek autobusem do Děčína. Navští-
vili jsme obchodní centrum Pivovar, kde jsme se rozhodli vyzkoušet Hopsári-
um. Volba to byla výborná, žádná atrakce nezůstala bez povšimnutí. Spousta 
skákání, prolézání, šlapání na motokárách – to je něco pro nás! Vyhopsaní  
a spokojení jsme se vrátili v pořádku domů. Řádění zdar!

Text a foto  Mgr. Martina Hofmanová, Jitka Vlachová

Řemeslo má zlaté dno
V pátek 17. 1. 2025 se naše Základní škola Dolní Podluží zúčastnila již  
9. ročníku soutěže „Řemeslo má zlaté dno“. Soutěže, kterou pořádá VOŠ, 
SPŠ a SOŠ Varnsdorf, se účastníme od počátku jejího konání a nevynechali 
jsme zatím ani jeden ročník. Na tuto akci dorazilo 9 škol. Za naši školu sou-
těžili tito žáci: Daniel Trojan – elektrikář, Miroslav Toufar – automechanik, 
Kristián Pícha – truhlář, Karolína Szurdiová – kuchařka, Matyáš Kopecký – 
zámečník, Josef Hybelbauer – IT technik. Celé družstvo nakonec vyplňovalo 
znalostní test. V soutěži vždy rozhodoval týmový duch a vzájemná spolupráce. 
Díky tomu jsme se umístili na 1. místě a vyhráli pro školu dárkový poukaz na 
nákup nářadí v hodnotě 3 000 Kč. Děkujeme panu učiteli Jiřímu Ulrichovi za 
podporu a organizaci našeho týmu.

Karolína Szurdiová, foto Mgr. Jiří Ulrich

ZÁKLADNÍ ŠKOLA DOLNÍ PODLUŽÍ

Skřivánek rozezpíval první i druhý stupeň 
základní školy
Ve druhé polovině ledna se na naší 
škole uskutečnila oblíbená pěvecká 
soutěž Skřivánek, která každoročně 
dává příležitost mladým talentům 
předvést své umění a odvahu zpívat. 
Letošního ročníku se zúčastnilo cel-
kem osm zpěváků a zpěvaček z 1. st. 
včetně jedné pěvecké dvojice, z řad 
starších žáků jich našlo odvahu devět.
 Soutěžící nás potěšili pestrým re-
pertoárem písní. Zazněly jak tradiční 
lidové písně, tak oblíbené pohádko-
vé melodie, a dokonce i moderní rap. 
Publikum se dočkalo nezapomenutel-
ných vystoupení, ve kterých nechy-
běla odvaha, radost z hudby a špetka 
originality.
 Zasloužené prvenství si letos 
odnesla dvojice z páté třídy Honzík 

Hampl a Vojta Samek, kteří nadchli 
porotu i diváky anglickou písničkou 
Riptide. Jejich precizní provedení 
a skvělá spolupráce si právem vy-
sloužily vítězství.
 Na 2. stupni proběhla soutěž také 
v příjemné atmosféře. Soutěžící pod-
pořili svou přítomností kamarádi – 
spolužáci, kteří na závěr zazpívali 
společnou německou píseň.
 Děkujeme všem účastníkům za 
jejich výkony, které dodaly soutěži 
úžasnou atmosféru. Už nyní se těší-
me na příští ročník Skřivánka, který 
jistě opět přinese nové talenty a neza-
pomenutelnou dávku hudby!

Text a foto Bc. Petra Ivaničová,
Mgr. Markéta Hobzová
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MATEŘSKÁ ŠKOLA PODLUŽÁNEK DOLNÍ PODLUŽÍ

Tel. 608 550 526 • E–mail: knihovna@dolnipodluzi.cz

Knižní novinky

Bc. Lída Zavadilová, knihovnice, kulturní referentka

ČARODĚJKY  |  Karin Krajčo Babinská
Debora a Táňa jsou dvojčata, přesto jsou každá úplně jiná. Zatímco Táňa je 
slavná zpěvačka a svůj čas tráví na koncertech či v honosném domě na kraji 
velkoměsta, Debora žije ve staré chalupě ukryté v lese. Na místě, kde spolu 
sestry vyrostly a kde ženy jejich rodu – léčitelky i čarodějky – žijí už po šest 
generací. Tragédie, při níž Debora málem přijde o život, je přinutí postavit 
se temné minulosti i svým vlastním stínům. Protože tak jako existuje den, 
existuje i noc. Jako existuje světlo, existuje i tma.

ZLODĚJKA JAHOD  |  Joanne Harrisová
Návrat k postavám z celosvětového bestselleru Čokoláda. Vianne Rochero-
vá se usadila. Lansquenet nad Tannou, místo, které ji kdysi odmítalo, je nyní 
jejím domovem. Dokonce i kněz Reynaud se stal jejím přítelem. Když však 
zemře starý květinář Narcisse a odkáže svůj pozemek Viannině zvláštní dceři 
Rosette, život v ospalém městečku se opět rozvíří. Příjezd Narcissových pří-
buzných, odchod starého přítele a otevření nového záhadného obchodu, jenž 
je zrcadlovým obrazem krámku s čokoládou a má vlastní podivné kouzlo… 
To vše se zdá být předzvěstí nějaké změny.

HELLA  |  Alena Machoninová
Autorka se snaží rekonstruovat osud české Židovky Heleny Frischerové na 
základě všech dostupných faktů včetně Helliny korespondence. Původně se 
mělo za to, že Hella byla společně se svým manželem popravena za stalinského 
Velkého teroru. Před několika lety se však ukázalo, že strávila deset let v Gula-

gu na severu Ruska a po propuštění žila v Moskvě až do své smrti v roce 1984. 
V roce 2017 dokonce vyšly její lágrové vzpomínky v českém překladu. Autorka 
reflektuje širší souvislosti, minulost i současnost Ruska, vztah literatury a re-
ality, jakož i svou vlastní cestu k osobnosti Helly Frischerové. Propracovaná, 
umělecky pravdivá a hluboce prožitá próza je zároveň knihou o návratech, či 
jejich nemožnosti, o domově a nostalgii, o literatuře a překladu

TAHLE KNIHA TI ZMĚNÍ ŽIVOT  |  Aleš Palán
Jak literární dílo dokáže ovlivnit osud čtenáře? Název této knihy je třeba vnímat 
spíše jako nadsázku. Rozhovory Aleše Palána přinášejí příběhy lidí, kterým 
se něco takového poštěstilo. O svém životě otevřeně mluví bývalá sexuální 
pracovnice, tatínek nemocného syna, farářka, majitel undergroundového 
vydavatelství, prodavačka v supermarketu, autor detektivek nebo zdravot-
ní sestra. Všem stačilo si ve správný čas přečíst tu správnou knihu a život se 
jim zcela proměnil. Najednou bylo možné najít cestu ze slepé uličky, aktivi-
zovat se, vyrovnat se s nepřízní okolí, nebo dokonce sám se sebou. Stává se 
to možná zřídka, ale kniha má stále moc měnit lidské osudy. Jen je potřeba 
jí věřit. A otevřít ji.

Vítěz ceny Magnesia Litera za publicistiku 2017 a 2020

ZAJÍC KRAJÍC  |  Ivona Březinová
Je krásný den, slunce hřeje a na šípkovém keři raší první lístky. Copak se to 
ale pod ním ukrývá? To je přece zaječí pelíšek! Bydlí v něm šest sourozenců, 
kteří neustále tropí nějaké rošťárny. Nejčipernější z nich je zajíc Krajíc. Nevy-
drží chvilku na místě a pořád by něco objevoval. A tak se stane, že se seznámí 
s liškou Rézkou, kocourem Drápem, strašákem do zelí, psem Rafem i se Sně-
hulákem. Zajíc Krajíc by se chtěl stát hrdinou a být jako oni… jenže to nebude 
jen tak. Splní si nakonec své největší přání?

Rodiče našich dětí a mateřská škola Dol-
ní Podluží podporuje čtenářskou pregra-
motnost v MŠ. Se čtenářskou aktivitou, 
která je pod záštitou MŠMT č.j. MŠMT-

-40703/2020-1 ze dne 11. 12. 2020, jsme začali již 3. února. 
Knihy od nakladatelství Advent -Orion, které děti budou doma 
číst, jsou s ponaučením a zaměřují se na oblast etické a envi-
ronmentální výchovy. Každé pondělí dostanou děti domů jednu 
knihu. Tu si během týdne s rodiči přečtou, nakreslí k ní obrázek 
a následující pondělí ji ve školce vymění za knihu další. Tak se 
to bude opakovat celkem 5x. Dne 17. 3. 2025 bude po přečtení 
knih slavnostní ukončení čtenářské aktivity, při níž děti dosta-
nou za účast odměnu – knihu. Těšíme se na ohlasy dětí a rodičů.
 Přejeme vám krásný únor a připojujeme jednu společnou 
fotografii dětí z MŠPodlužánek.

Mami, tati, pojďme si číst

Dítě, které dokončí střední vzdělání bez maturity, 
vyučí se, bude mít oproti tomu se základním vzdě-
láním průměrně o třetinu vyšší příjmy z pracovní 
činnosti v dospělosti. Klesá u něj významně riziko 
nezaměstnanosti z 24 % na 7,2 %.
 Dítě, které dokončí střední školu s maturitou 
oproti tomu se základním vzděláním zvýší v do-
spělosti své příjmy z pracovní činnosti průměrně 
o 60%, tedy jeho příjem bude jistě o dost vyšší. Ri-
ziko nezaměstnanosti je velmi nízké.
 Jeden předčasný odchod dítěte ze vzdělávání 
má dopad na budoucí veřejné rozpočty (menší 
příjmy z daní a větší náklady na dávky). Do roku 
2067 přijdou veřejné rozpočty za jedno dítě bez 
vzdělání o 13 mil. Kč ve srovnání s dítětem, co se 
vyučilo a o 22 mil Kč ve srovnání s dítětem, co zís-
kalo maturitu*.

 To jsou jasné finanční dopady jak na budoucí ži-
vot konkrétního dítěte, tak na společnost. V Kostce 
máme řadu programů a služeb, které těmto dětem 
pomáhají uspět ve vzdělávání. Jedním z nich je ka-
riérové poradenství a retrostipendijní program. 
I dnes je možné nedokončit základní vzdělání, nebo 
se „propadnout“ na úřad práce.
 Příběh studentky, kterou zmíníme, je inspirující 
a ukazuje, jak cílená podpora může ovlivnit životy 
mladých lidí. Studentka Jitka (jméno je změněno) 
žije s maminkou, která splňuje základní podmín-
ku stipendia, dosáhla pouze základního vzdělání. 
V rodině je dalších pět sourozenců. Příjem rodiny 
je velmi nízký, matka je dlouhodobě nemocná. I tak 
se snaží děti ve vzdělávání podporovat. Jitka je vel-
mi šikovná a ve škole má dobré výsledky, vše plní 
svědomitě. Byla přijata do programu, pravidelně se 

schází s poradkyní a za své dobré výsledky pobírá 
nejvyšší možnou částku stipendia. Díky vyzname-
náním na vysvědčení získala i tzv. bonus. Díky ret-
rostipendiu si může zaplatit školní pomůcky, jízdné 
do školy, vypomoci matce s náklady za bydlení.
 V roce 2024 jsme kariérovým poradenstvím 
a retrostipendii podpořili celkem 56 studentů, 
z toho čtyři už studují vysokou školu. Za výborné 
vysvědčení jsme vyplatili dvacet bonusů. Tři de-
váťáci získali peníze na pomůcky při přestupu na 
střední školu. Celkem jsme v roce 2024 vyplatili 
462 500 Kč. To je možné díky spolupráci a podpoře 
Člověka v tísni a Nadace Clementia. Děkujeme!
 *Zdroj: Finanční dopady předčasných odchodů 
ze vzdělávání pro stát a jednotlivce, R. Matoušek

Luňáková Kateřina
kariérový poradce, Kostka Krásná Lípa

Předčasné odchody ze vzdělávání
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KAM VE VOLNÉM ČASE?
POZVÁNKY NA SPORTOVNÍ, KULTURNÍ A SPOLEČENSKÉ AKCE V OBCÍCH PODTOLŠTEJNSKA
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3D je tak uvěřitelný, že je to až neuvěřitelné

D Ě K U J E M E

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Leden 2025

Vysvětlivky: ČV – česká verze
TIT – originální verze s českými titulky

tel. 602 112 943 • e–mail: inkavo@iex.cz
www.kulturouseveru.cz • www.dolnipodluzi.cz • 

www.facebook.com/bio.luz.dolni.podluzi

KINO LUŽ DOLNÍ PODLUŽÍ
Sony Digital Cinema 4 K

Program na ÚNOR

	Středa12.2.od13h.(do16h.)
KOUZLO SVĚTOVÝCH 
POHÁDEK A PŘÍBĚHŮ
Čtení, malování, vyprávění.
DolníPodluží, obecní knihovna

Příznivce zábavy při masopustní 
obchůzce a veselém hodování zve

PODTOLŠTEJNSKÝ 
MASOPUST 
v sobotu 22. 2.

MASOPUSTNÍ MAŠKARÁDY
Sraz průvodu maškar

DolníPodlužív10:00hodin
– u OLÉ restaurace (dříve PS Chata)
HorníPodlužív11:00hodin
– u obecního klubu
Jiřetínp/Jve12:00hodin
– na náměstí u infocentra

MASOPUSTNÍ HODY
Od14:00hodin– společný závěr 
obchůzky maškar ze všech tří pod-
tolštejnských obcí s vyháněním Le-
dové Mařeny a vyhlášením nejzají-
mavějších masek. Zábava a příjemná 
pohoda s hudbou kapely NORTH 
WAVE a s nabídkou masopustních 
pochoutek.
DolníPodluží, na prostranství u kos-
tela sv. Kateřiny

Sobota1.3.od14h.
DĚTSKÝ KARNEVAL
Maškarní zábava především pro 
malé, občerstvení zajištěno (bar 
otevřen).
Jiřetín p/J, Sportcentrum (vstup 
zadním vchodem)

	Sobota1.2.v18hodin              ČV
PADDINGTON V DŽUNGLI
USA – Animovaný film pro celou ro-
dinu – Oblíbený méďa a jeho vzru-
šující dobrodružství v džungli – Ml. 
přístupno – Vstupné 150 Kč, děti 
a důchodci 130 Kč – 105 minut

	Pátek7.2.ve20hodin                ČV
NA PLECH
CZ – Komediální rodinný film o ka-
marádství se syny vařiče pervitinu 
– Ml. přístupno – Vstupné 140 Kč 
– 95 minut

	Sobota8.2.v18hodin              ČV
BEZ TRENEK
CZ – Kriminální komedie se skvělým 
hereckým obsazením – Ml. přístupno 
– Vstupné 150 Kč – 95 minut

	Pátek14.2.v18hodinČV
	Sobota15.2.v18hodin             ČV
CAPTAIN AMERICA: Nový 
svět                                            3D

USA – Harrison Ford čelí podlému 
spiknutí proti celému světu – Ml. pří-
stupno – Vstupné 150 Kč, děti a dů-
chodci 130 Kč – 115 minut

	Pátek21.2.ve20hodin            ČV
	Sobota22.2.v18hodin            ČV
BRIDGET JONESOVÁ: 
Láskou šílená
USA – Nová rodinná filmová ko-
medie o tom jak začít novou životní 
kapitolu – Ml. přístupno – Vstup-
né 160 Kč, děti a důchodci 140 Kč 
– asi 120 minut

	Pátek28.2.ve20hodinTIT
OPICE
USA – Filmový horor – Všichni um-
řou, a to není v pohodě – Ml. nepřís- 
tupno – Vstupné 140 Kč – 100 minut

Chtěla bych touto cestou poděkovat 
za ochotu a pomoc

panuPECINOVSKÉMU.
V prosinci došlo u nás na krámečku 
v Dolním Podluží k přepětí elektřiny 
a bohužel došlo na nejhorší a přišla 
jsem tak o veškeré elektrické spo-
třebiče jako lednici, mrazák, topení 
atd. Když pan Pecinovský ochotně vše 
přeměřil a vyměnil jistič a viděl, jaké 
ztráty u nás na krámku máme, tak ne-
chtěl zaplatit ani korunu. Opravdu ze 
srdce moc děkuji, protože za ty roky, 
co zde krámek provozuji spolu s mojí 
mamkou paní Květuší Dzurenkovou 
se nám ještě nestalo, aby nám někdo 
v něčem pomohl. Jak asi všichni mož-
ná víte, udržet takový obchod v chodu 
a plusových číslech není nic jedno-
duchého při dnešních cenách elek-
třiny , ale i při tolika marketech všude 
kolem. Několikrát padla myšlenka, 
že to vzdáme. Našim cílem ale bylo 
udělat něco pro spodní část Dolního 
Podluží, a tak ještě tedy držíme zuby 
nehty. Proto si k nám můžete ještě ně-
jaký čas zajít koupit čerstvý křupavý 
rohlík, voňavý chléb nebo něco dob-
rého na zub. Zároveň chci poděkovat 
i mojí mamce p. Dzurenkové za její 
nasazení a trpělivost a s jakým op-
timismem každý den krámek otvírá 
a mému otci panu Dzurenkovi, že 
pomáhá mamce krámek zásobovat 
a ochotně rozvážet nákupy nemoc-
ným lidem domů.
 Děkuji také všem našim zákazní-
kům, kteří nám zůstávají věrní po ce-
lou dobu našeho provozování.

Květa Rozhoňová
Potraviny Dolní Podluží 169

V lednovém Permoníku jsem zveřej-
nil nabídku na smysluplné využití 
vánočních dárků, které se netrefily 
do černého. Rád bych tímto poděko-
val za tři kapky v moři, kterými jste 
přispěli k jeho naplnění. Věci odešlu 
během února.
 Jelikož se frontová linie neustále 
mění a další a další ukrajinské vesni-
ce jsou evakuovány, přišla od partne-
rů z Ukrajiny konkrétní poptávka po 
ložním povlečení (pokud možno čis-
tém a v zachovalém stavu), dekách, 
termofoliích, obvazech, berlích, dla- 
hách, dezinfekci na čištění ran. 
I s tímto majetkem si mnozí z nás 
nevíme rady a skladujeme některé 
z těchto věcí doma.
 Snad by bylo možné dát druhou 
šanci tomu, čeho máme nadbytek, 
formou dárcovství.

Děkuji, Vojtěch Huk
Ke Stříbrnému Dolu 50

Jiřetín pod Jedlovou
Tel. 721 354 465

Pondělí3.3.od15h.(do16:30)
KNÍŽKOVÁNÍ
Pravidelné setkání dospělých čtenářů 
u kávy a čaje.
DolníPodluží, obecní knihovna

Římskokatolická farnost 
Jiřetín pod Jedlovou

	pravidelné bohoslužby
 středav17:00h.
 nedělev9:15h.
Jiřetínp/J,kostel Nejsvětější Trojice

Milí pořadatelé sportovních,
kulturních a společenských
akcí pro veřejnost! Působíte 
v oblasti Dolního Podluží, Hor-
ního Podluží či Jiřetína pod Jed-
lovou a máte zájem o publiková-
ní vašich březnových pozvánek 
v Permoníku a v přehledu pro-
gramů „Podtolštejnský obšťast-
ník“, který rozesíláme četným 
zájemcům, informačním středis-
kům, tisku i regionálním rozhla-
sovým stanicím? Rádi zveřejní-
me vaše informace, které zašlete 
doneděle23.2.2025 na adresu 
martin.louka@seznam.cz. Na 
stejné adrese si každý zájemce 
může také objednat pravidelné 
bezplatné zasílání programové-
ho přehledu „Podtolštejnský ob-
šťastník“ na svou domácí elektro-
nickou adresu.
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Ordinační hodiny o sobotách, nedělích a svát-
cích: 8–10 hod. Rozpis je aktualizován dle pod-
kladů od stomatologů, přesto ale doporučujeme 
správnost uvedených informací před návštěvou 
lékaře telefonicky ověřit.

JIŘETÍN pod Jedlovou

SVOZ TŘÍDĚNÉHO 
A KOMUNÁLNÍHO 

ODPADU každý sudý týden
UPOZORŇUJEME, že pytle na tří-
děný odpad musí být umístěny na 
svozovou trasu do 8.00 hod.

17. 2. – 3. 3.

POHOTOVOST 
ZUBNÍHO LÉKAŘE

PERMONÍK – měsíčník pro občany a chalupáře Jiřetína pod Jedlovou, Dolního Podluží a Horního Pod lu ží • vydávají: OÚ Jiřetín p. J. (IČ 261416), tel. 412 379 231, e–mail:obec@jretin.cz • OÚ Dolní Podlu ží (IČ 261271), tel. 412 379 264, 
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sahnemusíbýttotožnýsnázoryastanoviskyredakce,přijímajíOÚ • grafická úprava a sazba Jiří Stejskal, tel. 606 276 560, e–mail: info@ji ristejskal.cz • tisk SOŠmgp Rumburk • náklad 1110 ks • vychází první (příp. druhou) středu v měsíci

UZÁVĚRKA příštího čísla je v úterý 25. 2. 2025 a vyjde ve středu 5. 3. 2025

Leden 2025

	8.–9.2.2025
 MUDr. Vojtěch Vladimír 
 28. října 110, Děčín I 
 Tel. 412 151 056
	15.–16.2.2025
 MUDr. Plyushchakov Olek.
 Myslbekova 404/23, Děčín I 
 Tel. 732 329 007
	22.–23.2.2025
 MDDr. Kmínek Jan 
 Nám. 28. října 818, Č. Kamen.
 Tel. 604 185 363
	1.–2.3.2025
 MDDr. Fidler Jan
 Riegrova 773/72, Děčín II 
 Tel. 777 598 949

Podzim ve fotbalovém Jiřetíně
Po odehrané podzimní části Okres-
ní soutěže se dělíme o první místo 
s Markvarticemi, které mají lepší 
skóre, a tím pádem lepší výchozí po-
zici do jarní části. Se skóre 46:8 vypo-
vídá o druhém nejlepším útoku a s 8 
inkasovanými góly nejlepší obranou.
 V červenci 2024 se podařilo zno-
vuobnovit chod mužského jiřetín-
ského fotbalu, za to patří dík Franto-
vi Prokopovi, v přípravě jsme sehráli 
několik přátelských utkání a na klu-
cích bylo vidět, že mají opět radost 
a zájem rozvíjet sport v Jiřetíně. Do 
týmu se vrátily staré známé tváře, 
ale také mladá krev v podobě Járy 
Beránka mladšího a Jardy Šindelá-
ře. Druhý zmiňovaný odehrál něko-
lik utkání i přes zranění, kvůli které-
mu na konci roku musel podstoupit 
operaci. Za zmínku stojí ještě doros-
tenec z Jiřetínské akademie Martina 
Hamady /SFA/ Jan Zdařil, který si 
odbyl premiéru v kategorii mužů. Vě-
říme že se s postupem času zapracuje 
do sestavy, ale nejdříve musí zlepšit 
docházku. Dík zaslouží i Aleš Bláha, 
který i přes konec kariéry občas za-
skočí na výpomoc a většinou to končí 
hattrickem.
 Průběh sezóny probíhal podle oče-
kávání, hned v prvním utkání náš je-

diný útočník Radek Pácha obdržel 
červenou kartu za neshody s rozhod-
čím, za tento čin obdržel 4 zápasový 
trest, ale to byl naštěstí náš poslední 
exces. V utkáních jsme se povětšinou 
jevili jako lepší tým, měli jsme více ze 
hry, pevnou a obranu a v neposlední 
řadě jsme ze začátku neměli problé-
my s docházku. Za zmínku stojí vý-
hra nad Markvarticemi ve 2. kole, kdy 
jsme zvítězili po penaltovém rozstřelu 
3:2. Další zajímavé utká-
ní, které je třeba zmínit, je 
utkání v Dolním Podluží. 
Toto utkání by se dalo po-
važovat za derby. Ale zá-
pas jsme měli celou dobu 
pod kontrolou a zvítězili 
jsme 3:1.
 Za černou kaňku pod-
zimu by se dal považovat 
začátek hokeje ve Varn-
sdorfu, kdy nám ubylo 
pár hráčů, zranění, zhor-
šující se počasí a nakonec 
výhra na penalty s Loko-
motivou Děčín, kde jsme 
měli naplno bodovat, ale 
soupeř ze dvou šancí dal 
dva góly a my jsme svůj 
tlak nedokázali promě-
nit ve vítězství za 3 body.

V zimní přípravě bychom se chtěli 
sejít k občasným tréninkům. Někte-
ří z hráčů se už ovšem připravují in-
dividuálně ve Varnsdorfu při hraní 
sálového fotbalu, hokeje, hokejbalu 
a šipek, tak uvidíme jak se budou jevit 
při fyzické zátěži. V plánu je několik 
přátelských utkání a první domácí 
mistrovské utkání sehrajeme v ne-
děli 20. 4. proti Jiříkovu.
 Závěrem bychom chtěli poděko-
vat obci Jiřetín pod Jedlovou, panu 
starostovi Josefovi Zoserovi a všem 

Dominik Materna při rozehrávce útočné akce v Bynovci (výhra 4:0)

zaměstnancům obce za podporu. 
Věře Slavíkové za neutuchající trpěli-
vost s námi, Dáše Hladíkové za výběr 
vstupného za jakýchkoliv meteoro-
logických podmínek, předsedovi SK 
Ivanovi Juříčkovi za vstřícné řešení 
našich požadavků a neposlední řadě 
správcovi sportovního areálu Danovi 
Hermannovi a paní Květě Rozhoňové 
a jejich kolegům za udržování hrací 
plochy, kabin, dresů a celkově celého 
areálu v dobré kondici.

Ota Chládek, foto Jitka Krouská

JIŘETÍN p/J – Nechápu, jak je možné, že někteří občané ne-
jsou schopni odpad třídit v případě, že vedle sebe stojí kontej-
nery na tříděný odpad (papír, plast, kov, sklo, oděvy) a odpad 
směsný. Stále totiž ve směsných kontejnerech o objemu 1100 l 
nacházíme velké množství, asi 33 % odpadu, který se dá vytří-
dit (viz snímek pivních plechovek) tím, že se vhodí vedle do 
příslušné nádoby na tříděný odpad, stojící od směsného kon-
tejneru 1 až 5 m.
 Též nepochopím, jak někdo může vhodit do kontejneru nese-
šlápnutou papírovou krabici (viz snímek vytahaných krabic již 
vhozených do kontejneru), a plní tím kontejner vzduchem, do 
kterého se poté vejde zhruba 50 % možného odpadního papíru. 
Kdy zbývající, v případě, že je kontejner plný, nacházíme různě 
odložený před nádobami, nebo v širším okolí větrem, případně 
zvěří, roztahaný. Jen pro vaši informaci. Obec za vyvezení jedné 

nádoby za tříděný odpad zaplatí svozové firmě více, 
než od ní dostane za vytříděnou komoditu. Obec za 
svoz odpadu uhradí o několik set Kč více, než ob-
drží, jednak z odměn za tříděný odpad, a vybere od 
občanů za odvoz.

Text a foto Josef Zoser


